
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/7568.

Benyújtás dátuma: 2019-09-26 15:51

Parlex azonosító: QNVUPEDF0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Schmuck Erzsébet (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan akadályozza meg a kormány, hogy a régióban 
nálunk legyen a legalacsonyabb a minimálbér?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A magyarországi minimálbér semmire sem elég. A kormány által az elmúlt években megvalósított
emelések után sem éri el azt a szintet, hogy a szűkös megélhetést biztosítsa.

Eközben  nagymértékű,  több  mint  10%-os  minimálbéremelést  tervez  a  szomszéd  Szlovákia  és
Lengyelország is,  de hosszú  távon Románia  is.  A trend egyértelmű,  főleg  ha  a  tervezett  bérek
vásárlóerő-paritáson számolt  nettó  értékét  vesszük figyelembe:  ha  nem következik  be  változás,
akkor lemaradunk a régiós bérversenyben. Jelenleg a régiónban a magyarországi minimálbérből
élők tekinthetők a legszegényebbnek, ők kapják a legkisebb értékkel bíró bért.

A helyzet Uniós viszonylatban sem sokkal jobb, a magyar minimálbér a negyedik legkisebb az EU-
ban.  Csupán  Romániában,  Lettországban  és  Bulgáriában  keresnek  kevesebbet  az  érintettek.  Az
európai egységes minimálbér ötletét – az átlagbér százalékában – az LMP már korábban felvetette,
most  pedig Ursula von der Leyen, az Európai  Bizottság új  elnöke szeretné elérni,  hogy az EU
minden  munkavállalója  igazságos  minimálbért  kapjon,  ami  az  átlagbér  60-70  százalékának
megfelelő összeg lenne. Jelenleg a 149 ezer forintos magyar minimálbér a bruttó bérnek csupán a
41 százaléka.

Kérem Miniszter urat, hogy szíveskedjék válaszolni a következő kérdésemre:

- Mit tesz a kormány az ellen, hogy ne maradjunk le a bérversenyben és ne a magyar munkaerő
legyen a legolcsóbb hamarosan az egész Európai Unióban? 

- Tervezi-e a kormány, hogy a bruttó minimálbért kevésbé adóztatja meg, mivel már ezzel is sokat
segíthetne az érintett rétegen? 



-  Tervezi-e  a  kormány  a  többkulcsos  SZJA újbóli  alkalmazását  egy  igazságosabb  adórendszer
érdekében? 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Schmuck Erzsébet (LMP)

Budapest, 2019. szeptember 26.
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